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ΓΡαΜΜα ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΕΚΕ

γαπητές και αγαπητοί Συνάδελφοι,

Με αίσθηµα ευθύνης αλλά και ειλικρινούς συγκί-

νησης απευθύνοµαι για πρώτη φορά προς εσάς από

το βήµα του Προέδρου της Ελληνικής Καρδιολογι-

κής Εταιρείας στην στήλη του “Προέδρου της Ελ-

ληνικής Καρδιολογικής Επιθεώρησης”. Η εκλογή

µου αποτελεί για µένα τιµή αλλά και καθήκον και

θέλω να ευχαριστήσω θερµά το ∆ιοικητικό Συµ-

βούλιο και όλα τα µέλη της Εταιρείας για την εµπι-

στοσύνη που έδειξαν στο πρόσωπό µου. Ανέλαβα

τα καθήκοντά µου µε πλήρη συναίσθηση της ευθύ-

νης που συνεπάγεται ο ρόλος αυτός, µε στόχο τη

συνέχιση και την ενίσχυση του έργου που έχει επι-

τελεστεί όλα τα προηγούµενα χρόνια.

Βασική µου επιδίωξη είναι να πορευτούµε όλοι

µαζί µε ενότητα, διαφάνεια και συλλογικό πνεύµα,

προκειµένου να αναβαθµίσουµε την επιστηµονική,

επαγγελµατική και κοινωνική συµβολή της καρδιο-

λογικής κοινότητας της χώρας µας.

Σε αυτή τη νέα περίοδο, θα ήθελα να σας ενη-

µερώσω για ορισµένες σηµαντικές δράσεις που

έχουν ήδη δροµολογηθεί:

1. Αναβάθµιση των Οµάδων Εργασίας σε 

Θεµατικές Ενώσεις (Associations):

Στα πλαίσια της εναρµόνισής µας µε τη δοµή

και λειτουργία της Ευρωπαϊκής Καρδιολογικής Εται-

ρείας (ESC), το ∆ιοικητικό Συµβούλιο αποφάσισε

οµόφωνα – και σε συνεννόηση µε τους Προέδρους

των Οµάδων Εργασίας – την αναβάθµιση συγκε-

κριµένων Οµάδων Εργασίας που εκπροσωπούν µε-

γάλους και νευραλγικούς τοµείς της καρδιολογίας

(όπως είναι η επεµβατική καρδιολογία, η καρδιακή

ανεπάρκεια, η απεικόνιση κ.ά.) σε ανεξάρτητες

Ενώσεις.

Οι Ενώσεις αυτές θα αποκτήσουν µεγαλύτερη

ευελιξία, επιστηµονική ταυτότητα και δυνατότητα

ανάπτυξης εξειδικευµένων δράσεων. Θα οργανώ-

νουν ανεξάρτητα συνέδρια και θα υπάρχει και µια

ηµιανεξάρτητη οικονοµική διαχείριση έτσι ώστε να

έχουν πόρους να προάγουν τις εξειδικεύσεις τους

και να ενισχύεται η παρουσία της ΕΚΕ τόσο στην Ελ-

λάδα όσο και διεθνώς.

2. ∆ηµιουργία Θεµατικών Συµβουλίων 

(Councils):

Προχωρούµε επίσης στη δηµιουργία θεµατικών

συµβουλίων – µια καινοτόµα πρωτοβουλία που στόχο

έχει να δώσει φωνή και εκπροσώπηση σε κρίσιµους

τοµείς της σύγχρονης καρδιολογικής πράξης.

Ήδη συγκροτήθηκαν δύο νέα Συµβούλια:

n Το Συµβούλιο Ελευθέρων Επαγγελµατιών

Καρδιολόγων, υπό την ευθύνη του κ. Πα-

τσουράκου, µε σκοπό την υποστήριξη και

ανάδειξη των ιδιαίτερων ζητηµάτων που απα-

σχολούν τους καρδιολόγους που δραστηριο-

ποιούνται στον ιδιωτικό τοµέα.

n Το Συµβούλιο Καρδιοπνευµονικής Ανα-

ζωογόνησης (ΚΑΡΠΑ), υπό την καθοδή-

γηση του κ. Λάτσιου, το οποίο θα αναλάβει τη

διαµόρφωση προτάσεων και κατευθύνσεων

σε συνεργασία και µε την Πολιτεία, µε στόχο

την ανάπτυξη εθνικής πολιτικής για την καρ-

διοπνευµονική αναζωογόνηση και την ευρύ-

τερη εκπαίδευση του πληθυσµού σε θέµατα

πρώτων βοηθειών.

3. Ισχυρή Ελληνική Παρουσία στο ACC 2025 

στο Σικάγο:

Με ιδιαίτερη χαρά και υπερηφάνεια, παρακο-

λουθήσαµε την εξαιρετική ελληνική συµµετοχή

στο πρόσφατο συνέδριο του American College of

Cardiology (ACC 2025), που πραγµατοποιήθηκε

πριν λίγες ηµέρες στο Σικάγο.

Η παρουσίαση πληθώρας abstracts από ελλη-

νικά κέντρα και επιστήµονες, η σηµαντική εκπρο-

σώπηση από νέους ερευνητές, αλλά και η παρουσία

µελετών µε άµεση κλινική αξία και πρακτική εφαρ-

µογή, αποτελούν αδιάψευστη απόδειξη της ποιότη-

τας του καρδιολογικού έργου που παράγεται στη

χώρα µας. Η διεθνής προβολή των Ελλήνων καρ-

διολόγων δεν είναι µόνο τιµητική, αλλά και κινητή-

ριος δύναµη για συνεχή εξέλιξη και διάχυση της

γνώσης.

Στα πλαίσια του συνεδρίου ανακοινώθηκαν ση-

µαντικές µελέτες που είναι άµεσα συνδεδεµένες µε

την κλινική πράξη όπως οι ακόλουθες:

WWAARRRRIIOORR: Η εντατική ιατρική θεραπεία δεν µείωσε

A
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τα σηµαντικά καρδιαγγειακά συµβάµατα σε πέντε

χρόνια σε γυναίκες µε υποψία INOCA. 

SSTTRRIIDDEE:: Η semaglutide βελτίωσε την απόσταση βά-

δισης, τα συµπτώµατα και την ποιότητα ζωής σε

ασθενείς µε περιφερική αγγειοπάθεια και σακχα-

ρώδη διαβήτη. 

AAPPII--CCAATT:: Η χαµηλή δόση apixaban ήταν µη κατώ-

τερη από την πλήρη δόση για την πρόληψη της υπο-

τροπής VTE σε ασθενείς µε καρκίνο.

HHOOSSTT--BBRR:: Η τριών µηνών DAPT µείωσε τα ανεπι-

θύµητα συµβάντα χωρίς περισσότερες αιµορραγίες

σε σύγκριση µε διάρκεια ενός µήνα σε ασθενείς µε

υψηλό κίνδυνο αιµορραγίας µετά από τοποθέτηση

stent. 

SSOOUULL:: Η από του στόµατος selaglutide µείωσε τα

MACE κατά 14% σε τέσσερα χρόνια χωρίς ανησυ-

χίες για την ασφάλεια. 

AADDVVAANNCCEE--HHTTNN:: Η Lorundrostat µείωσε σηµαντικά

την συστολική αρτηριακή πίεση σε 12 εβδοµάδες

σε ασθενείς µε µη ρυθµιζόµενη αρτηριακή υπέρ-

ταση. 

DDAAPPAA--TTAAVVII:: Η dapagliflozin µείωσε τη θνησιµότητα

και την επιδείνωση της καρδιακής ανεπάρκειας

µετά την TAVI σε σύγκριση µε την τυπική φροντίδα.

Επίσης κάτι ιδιαίτερα σηµαντικό είναι ότι κατά τη

διάρκεια της συνάντησης που έγινε µε το ACC, επι-

τύχαµε τα µέλη της ΕΚΕ να µπορούν υποβάλλουν

αίτηση για υποτροφία στο πρόγραµµα William A.

Zoghbi Global Research Initiative. Στο παρα-

κάτω link µπορείτε να βρείτε όλες τις πληροφορίες

και να κάνετε την αίτησή σας https://www.acc.org

/ M e m b e r s h i p / J o i n - U s / B e n e f i t s / Aw a r d -

Programs/Wi l l iam-A-Zoghbi - Internat ional -

Research-Award 

4. Παρουσία της ΕΚΕ στο Οικονοµικό Forum 

των ∆ελφών

Για πρώτη φορά η Ελληνική Καρδιολογική

Εταιρεία ήταν παρούσα στο Οικονοµικό Φόρουµ το

∆ελφών. Η ΕΚΕ εκπροσωπήθηκε σε αυτό το κατα-

ξιωµένο οικονοµικό κοινωνικό-πολιτικό γεγονός

που συγκεντρώνει παγκόσµιο ενδιαφέρον κάθε

χρόνο συµµετέχοντας σε πάνελ µαζί µε την πολιτική

ηγεσία του υπουργείου υγείας κι άλλους οµιλητές

από την Ελλάδα και το εξωτερικό µε θέµα «Συνερ-

γατικές στρατηγικές για την αντιµετώπιση των χρό-

νιων νοσηµάτων».

5. Πρόγραµµα πρόληψης καρδιαγγειακών συµ-

βαµάτων «Προλαµβάνω»

Θέλοντας να αναδείξουµε την κορυφαία σηµα-

σία που έχει η πρόληψη στη χώρα µας αλλά και γε-

νικότερα και στην Ευρωπαϊκή Ένωση στηρίζουµε το

πρόγραµµα «ΠΡΟΛΑΜΒΑΝΩ» ενηµερώνοντας

όλους τους καρδιολόγους. Βρισκόµαστε σε στενή

επαφή µε την Πολιτεία και συγκεκριµένα και µε το

υπουργείο Υγείας για να βελτιστοποιήσουµε όλες

τις παραµέτρους στο ηλεκτρονικό σύστηµα ώστε να

επιτύχει το πρόγραµµα το στόχο του και µέχρι τέ-

λους του χρόνου να έχουµε το πρώτο ολοκληρω-

µένο πρόγραµµα πρόληψης στη χώρα µας βάση

των οδηγιών της Ευρωπαϊκής Καρδιολογικής Εται-

ρείας αλλά και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Η Ελληνική Καρδιολογική Εταιρεία είναι ο κοινός

µας χώρος. Ένας ζωντανός, επιστηµονικός και θε-

σµικός οργανισµός που µπορεί – και πρέπει – να

συνεχίσει να εξελίσσεται, να στηρίζει, να ενώνει και

να µας εκπροσωπεί όλους. Σας καλώ να συµµετέ-

χετε ενεργά, να καταθέτετε προτάσεις, ιδέες και

προβληµατισµούς, γιατί η πρόοδος έρχεται µόνο

µέσα από τον ανοιχτό και ουσιαστικό διάλογο.

Με συνεργασία, όραµα και προσήλωση στους στό-

χους µας, µπορούµε να πάµε ακόµα πιο µπροστά.

Με εκτίµηση και συναδελφικούς χαιρετισµούς,

Κωνσταντίνος Π. Τούτουζας

Πρόεδρος

Ελληνικής Καρδιολογικής Εταιρείας
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